桂花浸膏的质量辨别及防掺假

天然纯正的桂花浸膏产品熔化前香气纯正浓郁，表面光洁纯净，呈棕褐色，有一定硬度，膏体中呈细微小晶粒。熔化后有一定粘度，是流动并半透明的胶状体，可在搅拌玻璃棒上停留一段时间，甚至凝固在玻璃棒上，而且香气更加浓郁、无刺激。

由于天然活性物存在，有时在熔化后表面有极少量沫，是正常情况，也是过滤和蒸馏无法完美之故。最终理化指标和净油含量检测必须达到SPEC要求，在GC-MS图谱上正常出峰时间无异常峰值大小和杂峰。

净油含量偏低是因为工厂为降低成本，添加了浓缩过滤工艺中除去的天然植物蜡质，添加过多，膏体坚硬，熔点可达50℃以上，而且杂质会增加、色泽会加深。一般熔点高低与净油含量高低成相反关系。净油含量合格一般酯值也会达标。

一些使用商在桂花浸膏检测中发现 DBP、DEHP等DHT成分，范围100-500ppm。我们分析认为，它不应该是生产过程中带入的。要么自然界中土壤污染存在DHT成分，要么是相同理化性质的有机团综合反映。若大量存在DHT成分，就一定为掺假产品。

熔化前膏体很硬，过于细腻均匀或粗杂，熔化后胶体又很稀薄，搅拌玻璃棒很干净，香气不纯正不浓郁且刺激的，有可能是掺杂产品。色泽偏淡或非因储藏时间延长而变深，在净油的GC-MS图谱上有异常高的含量成分出现或不是天然成分出现，都有可能是掺杂产品。

桂花浸膏掺假有几种可能：一，使用天然廉价浸膏，如将少量茉莉浸膏、九里香浸膏等香气接近的浸膏掺入，以降低成本，虽仍然是天然产品但不是纯正产品;二，依据桂花浸膏天然成分分析图谱，掺入相同成分的天然或合成物质成分，某些关键成分会畸高；三，或完全用合成香料调制而成的桂花香精加膏体蜡质混合而成。掺假产品在中国的浙江省杭州地区、福建沙县地区和广西桂林地区都出现过，购买时一定要注意鉴别，它们的膏体外观和香气以及理化指标和GC-MS图谱同天然纯正的桂花浸膏产品一定会有区别和不同。

 How to tell good and genuine osmanthus concrete?

The aroma of natural osmanthus concrete before melting is full-bodied, the surface is bright and clean, with brown color and a certain hardness and small crystal in the concrete. It has a certain viscosity after melting, is flowing and translucent colloid,and can stay for a period of time on glass rod, even solidifies on the glass rod, and the aroma is more strong, without any irritation. Because of the existence of natural actives, sometimes the surface has very little foam after melting, that is normal situation which is also the reason why filtering and distillation is imperfect. But the final physical and chemical indexes and absolute content have to reach the SPEC requirement, and has no abnormal peak time and size and impure peaks on GC-MS.

If you find the content of oamanthus absolute is low, that is because, in order to reduce cost, they add too much natural plant wax which maybe made concrete hard, melting point up to more than 50 ℃, colour darker, impurities increase. Generally speaking, melting point has the opposite relationship with absolute content. If the absolute content is ok, so is ester value.
Some users found DHT, DEHP and DHT ingredients in osmanthus concrete after testing , range 100-500 parts per million (PPM). We analyse that it should not be get from the production process. Either the polluted soil exists DHT ingredients or is organic mass of comprehensive reflection of the same physical and chemical properties . If there is a large number of DHT found in osmanthus concrete, the product must be adulterated product.

If the paste is very hard or fine or coarse before melting while after melting the colloid is thin, the stirring glass rod is clean and the aroma is not strong or pure, it’s more likely be the mixed product. If the colour is light or dark because of too long storage time,it will has abnormally high content ingredients or non-natural ingredients on GM-MS of absolute test which means it’s adulterated product.

There are sevreal ways to make adulterated osmanthus concrete. The first one is using cheap concrete or mixing concrete with similar aroma in oreder to reduce cost , such as a small amount of jasmine concrete, murraya paniculata concrete, although they belong to natural proucts, they are not pure. Second one is adding same native compound which has same ingredients or synthetic substances based on the analysis of GM-MS, then you can find that some key parts content are abnormally high. The third one is completely made from synthenic with mixeture with wax and paste. Adulterated products have been see in Hangzhou, Zhejiang province and Shaxian, Fujian province and Guilin,Guangxi province. It is important to know how to tell good and genuine osmanthus concrete when buying. They must be have differences between its appearance, aroma, colour, specification and the information of GM-MS analysis.
